
Beste Diepenbekenaar, 

 

Het is niet mijn gewoonte om veel tijd op Facebook door te brengen en zeker niet om te 

reageren op ander posts. We hebben nu meer dan een maand zonder internet geleefd, en 

bij thuiskomst verschiet ik van de negatieve en onjuiste reacties over het inrichtingsproject 

van de Dauteweyers, zodat ik niet anders kan dan iets schrijven. 

  

Ik ben zelf ook vrijwilliger bij Natuurpunt Diepenbeek en ook mij liggen de Dauteweyers 

(met zijn boomkikkertjes) zeer nauw aan het hart. Wij wilden niet gewoon langs de kant 

toekijken maar actief bijdragen aan een betere natuur in Diepenbeek.  

 

Daarom ben ik bij de opstart van het vrijwillig beheerteam in 2011 ook actief geworden in 

het beheren van onze natuurgebieden. Op dat moment waren er in Diepenbeek nog maar 7 

roepende mannetjes en was het twijfelachtig of er de laatste jaren voortplanting was 

geweest, 5 voor 12 dus.  

 

Als er toen niet stevig zou worden ingegrepen was het waarschijnlijk gedaan met onze 

boomkikker. Vanuit heel Vlaanderen zijn toen amfibiënspecialisten naar Diepenbeek 

gekomen om de situatie te bekijken en plannen op te stellen. Het is aan de belangeloze 

inzet van heel wat plaatselijke vrijwilligers te danken dat er nog boomkikkers zijn in 

Diepenbeek. Deze mensen hebben heel wat uren, dagen gezweet om die Diepenbeekse 

parels van natuurgebieden te onderhouden, te verbeteren, te bestuderen, te evalueren. Dit 

is een heel open groepje met mensen van alle leeftijden en elke maand werd er (o.a. hier op 

facebook) een oproep gelanceerd voor alle mensen die betrokken zijn om actief mee te 

helpen aan het beheer van de gebieden. De mening en bijdrage van deze Diepenbekenaren 

was altijd welkom en hier steunt ons natuurbeheer op. Het doet dan ook pijn om hier op 

facebook te lezen dat vrijwilligers worden afgeschilderd als machtswellustigen die enkel 

denken aan hun houtkacheltje? Mensen die zich heel gemotiveerd actief inzetten voor een 

groener Diepenbeek worden persoonlijk aangevallen? Waar zijn we dan mee bezig? 

  

Voor de rest wordt er te veel aan stemmingmakerij gedaan met onjuiste informatie. 

  

Dit is niet zomaar een actie die de plaatselijke vrijwilligers hebben uitgevonden om het 

warm te hebben in de winter, maar een project dat al vele jaren wordt voorbereid. Er zijn 

hydrografische inventarisaties, hydrologische en bodemkundige onderzoeken, 

populatiestudies, … uitgevoerd door tal van specialisten. Het inrichtingsproject is opgesteld 

door specialisten van verschillende organisaties waaronder De Vlaamse overheid, Vlaamse 

Landmaatschappij, Bodemkundige Dienst van België, Agentschap Natuur en Bos, Instituut 

voor Natuur en Bos onderzoek, Provincie Limburg, gemeente Diepenbeek & Natuurpunt.  

  

Jullie zijn allemaal welkom om actief deel te nemen aan de beheerswerken die elke maand 

in de Diepenbeekse demervallei plaats vinden en dan kan je effectief ervaren dat het 



beheren van een natuurgebied heel wat intensiever is dan jullie denken en dat er effectief 

iets grootschaliger moet gebeuren als we ook in de toekomst  willen genieten van de 

Diepenbeekse biodiversiteit. 

 

Ik vind het persoonlijk jammer dat op beheersdagen, weekend van de natuur, … ondanks 

het posten van folders in brievenbussen, oproepen via mail, sociale media, websites, … er 

weinig interesse is om deel te nemen aan het beheren van een gebied als de Dauteweyers 

maar als er iets gebeurt iedereen ineens kritiek heeft op de personen die actie 

ondernemen? 

 

Ik lees ook regelmatiger dat het jammer is dat alles voor dat kleine groene kikkertje wordt 

uitgevoerd. Ook dat is niet correct. Het is nu eenmaal zo dat Diepenbeek de boomkikker 

heeft geadopteerd en dat dit beestje een beetje uitgegroeid is tot onze mascotte en heel 

wat aandacht opeist. In het inrichtinsproject wordt er echter ook aandacht besteed aan heel 

wat andere soorten. De lijst van soorten die in de Dautenweyers voorkomen is behoorlijk 

knap maar in het project wordt ook rekening gehouden met zeer kwetsbare soorten 

waarvoor belangrijke instandhoudingsmaatregelen moeten worden getroffen zoals 

Drijvende Waterweegbree, kamsalamander, watervleermuis, dwergvleermuis, laatvlieger, 

rosse vleermuis, ijsvogel, … 

 

Daarbuiten komen er ook heel war zeldzame planten voor zoals Moerasweegbree, Pilvaren, 

Moerashertshooi, Gesteeld glaskroos, ..., zeldzame libellen, nachtvlinders, … 

Al deze soorten profiteren mee van het beleid dat werd uitgestippeld met als ‘paraplusoort’ 

de boomkikker. 

  

Laat ons gewoon eens op een respectvolle manier met elkaar praten over onze 

Diepenbeekse natuurgebieden. Zij zijn te belangrijk om er een politiek spelletje van te 

maken. 

Let op: Dit is een persoonlijke reactie van mijzelf, dus reactie mag ook mij gericht worden. Je 

moet goed begrijpen dat wij allemaal vrijwilligers zijn en niet zomaar kunnen spreken voor 

een groot inrichtingsproject waar zo lang aan gewerkt is door heel wat specialisten en 

partners. 

  

Ik wil alleen nog vragen voor een beetje respect voor die mannen, vrouwen en kinderen die 

zich belangeloos inzetten voor een groener Diepenbeek en dat fantastisch doen. Zij 

verdienen jullie respect en steun, ook al kunnen we van mening verschillen. Voor een goed 

gesprek sta ik steeds open. 

  

Met vriendelijke groeten 
  

 


